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Invitation til bestyrelsesmøde i Hårup - Elev dagtilbud 
Tidspunkt: torsdag den 28.10 - kl. 19.15-21.15 
Sted: Hårup Børnegård, Salonikivej 26, 8530 Hjortshøj 

 
OBS: Afbud skal ske på mail eller tlf. til Marianne 
 

Deltagere:   
Forældrerepræsentanter: Asbjørn- Møllehuset MH. Louise- Krokodillehaven KH. Christoffer – Todbjerg 
børnehus TB. Rikke – Hårup Børnegård HB. Kamilla – Løvstikken LØ.  
 
Medarbejderrepræsentanter: Bitten – Hårup Børnegård, Ulla – Krokodillehaven. 
 
Dagtilbudsleder: Marianne Brøndum Svenningsen 
 

Tidsramme: Punkt: Uddybning af punkt:  
 

Pkt. 1 
19:15 – 19:20 

Godkendelse af 
dagsorden 
 

Herunder kommentar til sidste møde samt punkter til evt. 
Referat er vedlagt fra sidste bestyrelsesmøde. 

Pkt. 2 
19:20 – 19.45 
 

Orientering fra 
forældrerådene 

Kort status fra møderne i forældrerådene. 
 
Løvstikken: 

• Løvstikken er flyttet ind i det nye hus. Generelt er 

det meget positivt endelig at rykke til Nye. Der 

mangler stadig en del udbedringer, men 

personalet får det bedste ud af det. I forældrerådet 

drøftes det, hvordan åbningen skal fejres. 

Hårup Børnegård: 

• Ved det konstituerende møde er et temmelig nyt 

forældreråd blevet stiftet. 

• Nu er vi post corona – hvad tager vi med derfra? 

• Generelt er huset godt fyldt op, og med mange 

flere tilflyttere på vej kan huset ikke rumme de 

mange børn – hvad gør vi så? 

• Økonomien ser fin og der er blevet investeret i 

overdækning udenfor og små forbedringer 

generelt. 

Møllehuset: 

• I Møllehuset er der også nye kræfter i 

forældrerådet. 

• Der er så småt kommet gang i etablering af 

sociale arrangementer igen. 
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• Der kæmpes med at få rekrutteret – markedet er 

svært lige nu. 

• Efter Løvstikken er åben er der blevet talt om at 

Møllehuset formentlig får flere børn fra Lystrup 

frem for Elev. 

• Garderobepladsen er et problem i de kolde 

måneder – hvor skal alt overtøjet være? 

• NEST er fortsat i gang. Der venter 3. 

undervisningsgang. 

• Det er stadig et problem at få forældrene til at 

melde til/fra til ferie, hvilket resulterer i spildte 

ressourcer. 

Krokodillehaven: 

• Der er fortsat fint med børneindtag. Det var en 

bekymring ift. åbningen af Løvstikken. 

• Det er svært at rekruttere kvalificerede ansatte p.t. 

– markedet er meget heftigt. 

• Det er blevet drøftet om morgenmaden ønskes 

retur efter Corona. Der er for og imod, og aftalt at 

det tages med på bestyrelsesmødet. 

• Generelt godt gang i spændende PDE-forløb i 

hele huset. 

• Arrangementer er i gang igen, dog med få 

ændringer. Det er dejligt at styrke relationerne 

igen. 

Todbjerg var ikke repræsenteret ved bestyrelsesmødet. 
 

Pkt.3 
19:45-20.00 
 

Orientering fra 
dagtilbuddet 

Kort status på de opgaver der pt. fylder; NEST, 
dagtilbudsaftalen, byggeriet, personalerekruttering, mm. 

• NEST er i gang i Møllehuset, og er et meget 

positivt tiltag. Der regnes med både at bruge 

undervisere og medarbejdere til at undervise det 

næste hus der skal igennem NEST. 

• Dagtilbudsaftalen er snart klar til ibrugtagning den 

1. januar. 2022. Planlagte tid til møder mm. indgår 

så der er mere gennemsigtighed omkring 

timeforbrug, med og om børn. Dagtilbuddet i 

arbejdsgruppen udarbejdet en fælles strategi om 

brug af timer, således det bliver ens i alle 

dagtilbuddet afdelinger. 

• Byggeri af Løvstikken har haft nogle knaster 

undervejs. Der er fortsat mange fejl om mangler 
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der skal udbedres i det nye store flotte hus.  

Desuden har Corona medført lang leveringstid på 

inventar og legetøj. 

• Generelt er hele dagtilbuddet påvirket af at det er 

svært at finde de rigtige personer til det 

pædagogiske arbejde. Få søger jobbet som 

pædagog. Vi arbejder med forskellige strategier i 

forbindelse med rekruttering. Desværre er det en 

udpræget problematik i hele Aarhus.  

• Flere afdelinger har oplevet problemer med 

vandskader. Kan der laves en bedre løsning ift. 

økonomien af udbedringer, så man ikke konstant 

lapper vandskaber, men forebygger i stedet. 

• Skolebyggeriet i Nye er blevet udvalgt og projektet 

”Grobund” er udvalgt. Det er vigtigt at dagtilbuddet 

holder sig tæt i processen så man ikke bliver 

”glemt” i den forbindelse og etablering af en 

afdeling stadig kommer i etape 2. 

Pkt.4 
20.00-20.20  

Morgenmadsdrøftelse på 
oplyst data • Der er fordele og ulemper ved begge dele, og de 

forskellige afd. er temmelig splittet ift. at træffe en 

endelig beslutning. Det er for uklart hvad 

bestyrelsen ønsker, og vi er derfor nødt til at 

vende det yderligere på forældrerådene.  

Pkt.4 
20.20-20.30 

Reduceret åbningstid på 
oplyst data • Det er for spredt, hvornår børnene er der, så der 

kan ikke på nuværende tidspunkt være tale om en 

reduceret åbningstid.  

Pkt.5 
20:30– 20.55 

Økonomi ny budget 
tildelingsmodel • Alle afd. får et overskud, som omsættes i ønsker i 

den enkelte afdleing 

• Den nye model er til fordel for børnehaverne. 

• 2021 budget: det har været svært med Corona.  

Der er blevet investeret i flere forbedringer i 

afdelingerne – især overdækning og forbedringer 

på legepladsen. 

• 2022 budget: hvor vi forventer endnu et løft på  

minimumsnomeringer. 

Pkt. 6 
20.55-21.05 
 

Feedback fra dialogmøde 
med rådmanden 

Asbjørn og Marianne deltog og Asbjørn fik stillet nogle 
relevante spørgsmål om blandt andet:  
Kostafstemning, rekruttering. ligesom integration af 
busbørn var et centralt tema til dialogmødet. 
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• Medom lovede at næste gang der skal stemmes 

om madordning, så får forældrene mulighed for at 

smage og dermed bliver klogere på hvad de 

ønsker. 

• Integration: der er blevet fordelt 2 sprog elever på 

forskellige skoler – såkaldt ”busbørn”, som ikke 

har været en udpræget succes – især børnene 

har været de store tabere.  

Hvad kan man ellers gøre? 

• Igen her blevet personalerekruttering drøftet. 

Generelt bliver der gjort for lidt ift. at kunne tilbyde 

flere fordele ved ansættelse. Kan man desuden 

gøre noget mere ift. fastholdelse? 

Pkt.7 
21.10 - 21.15 
 

Evt. 
Afsluttende 
bemærkninger, herunder 
eventuel deltagelse i 
dagtilbudsbestyrelsesaften
en.  

Intet til eventuelt.  

 
               
                                                           Venlig hilsen  
Louise Larsen     

 Marianne Brøndum Svenningsen         
Formand for bestyrelsen                                                                        Dagtilbudsleder    
 
louise.fredsoe@gmail.com    masve@aarhus.dk  

                                      Mobil: 4185 9188                                                   
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